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URUNK MENNYBEMENETELE               C év              1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 1,1-11 – Ef 1,17-33 – Lk 24,46-53 

Búcsúbeszéd 

                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Ma Urunk mennybemenetelének az ünnepe van! 

Lábunk alatt a Föld, fölöttünk az Ég! 

Istené a Föld és benne minden, az Ég az Isten birodalma! 

 

Kedves Testvérek! Már ez a keresztény üzenet is elegendő lehet arra, hogy helyesen 
értelmezzük, mit jelent az embernek a Föld és az Ég! A lábunk alatt érezzük a Földet, az  

Égnek végtelen távlatai vannak, ezért közelebb érezzük magunkat a Földhöz. Kár! 

 

A mai ünnep arról szól, azt üzeni nekünk: 
Az ember a Föld szülötte és az Ég fia! 

Ezen el kellene gondolkodni kicsit mélyebben! 

 

Ha az ember belegyökerezik a Földbe és úgy érzi, hogy a Földből csak kitépni lehet, akkor 
félő, hogy az Ég igazságai, az isteni értékek háttérbe szorulnak! Az Ég sajátosabban az Isten 
világa, mint a Föld. Kicsit beképzeltek is vagyunk, azt gondoljuk, mert megkaptuk a Földet, 
akkor az már azt is jelenti, hogy elraboltuk az Istentől! Ma mennybemenetel ünnepén sajátos 
üzenet érkezik hozzánk! Az üzeneteket érdemes értelmezni és jó esetben meg kell érteni!  
 

Ezt a szentmisét egy fiatal teremtésért ajánljuk fel! 

Azt kívánjuk neki, hogy legyen jóban a Földdel és szeresse az Eget! 

Mindenkinek ezt ajánlom! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Mi emberek nagyon sokszor képzelgünk és sok mindent csak elképzelni 
tudunk. Ezért ne csodálkozzunk, hogy 2000 évvel ezelőtt másképpen járt az emberek agya és 
az elképzeléseknek helyet adtak a szóbeszédben, a művészetekben, ezekről hallottunk többek 
között az evangéliumban is. A modern ember kicsit lesajnálva gondol azokra az emberekre, 
akik így képzelték el a mennybemenetelt. 
 

Mi is képzelgünk, csak már nem ezekkel foglalkozunk, ezek kiestek a köreinkből. Más 
területen képzelgünk, nagyon sok mindenről nincs megbízható ismeretünk, mégis kifejezzük 
magunkat, ezek sokszor képzelgések, vagy vélemények, elgondolások. Megadatott nekünk, 
hogy mi már a harmadik évezred elején élünk, ezért a mai ember lelkiségének, 
szellemiségének megfelelően illik gondolkodni és valamit megfogni a mai ünnep üzenetéből. 
Higgyék el 2019-ben és ezekben az években mindennél fontosabb ez az üzenet!  
 

Amiről itt szó van, az a keresztény hit értelmezése! 

A keresztény hívő ember életértelmezése 

és a keresztény ember felelőssége a teremtett világért és az életért! 
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Azt látom, hogy ma még a hívő embereket sem igazából ez érdekli! Akik még hívőnek tartják 
magukat, mit is gondolnak a hitükről, a hitükkel kapcsolatosan mennyi szellemi erőfeszítésük 
van, hogy jobban értsék a világot, önmagukat, a világ folyását, a világ történéseit és jobban 
értsék emberi kapcsolataik lélektanát. A keresztény ünnepeink ebből a szempontból fontosak! 

 

Négy nagy ünnepünk van:  
karácsony, húsvét, mennybemenetel, pünkösd! 

Ez a négy ünnep a világnak üzen! 

A Megváltó hozta el az üzenetet! Ez az Isten üzenete! 

 

Ezért rendkívül fontos, hogy ezzel komolyan foglalkozzunk, ha egyáltalán életünk 
problémáira keressük a választ. Van még sok ünnepünk, egyik nemzetnek, másik nemzetnek 
fontos, vagy fontosabb. Tele vagyunk problémákkal, nem biztos, hogy jó helyen keressük a 
választ, sőt biztos, hogy nem. Ha jó helyen keresnénk a választ, akkor ma nem ennyien 
lennénk itt, akkor a templomokból nem fogytak volna el az emberek Európában.  
 

El kell menni más földrészekre, annyian vannak, hogy nem férnek be a templomokba. 
Nehogy azt gondoljuk, hogy az európai és a magyar kereszténység a kereszténység jövője. Ez 
a mi jövőnk kérdése, Európa jövőjének a kérdése! Én azt látom, minket nem érdekel, 
magyarokat sem, az európai népeket sem érdekli: sem a földrész jövője, sem a saját életük 
jövője! Ide jutottunk, pedig még vannak válaszok, de ebbe most ne menjünk mélyebben bele, 
hogy hol keresik az emberek a válaszokat, milyen válaszokkal kínálgatják őket. 
 

A négy főünnep  
Karácsony. A világ Isten teremtménye! A világért, az emberért Isten Emberré lett! 
 

Húsvét a világért való isteni aggódás ünnepe. Isten látta, hogy az emberek nem értik mit jelent 
a teremtett világ, mit jelent, mekkora ajándék, hogy mi megszülettünk! Hányan nem születtek 
meg akár itt Magyarországon, vagy Európában. Ha megszülettek volna, akkor a helyzet már is 
más lenne. Ezért a megváltás gondolata és terve arról szól, hogy a világot felelősséggel 
birtokolni és az emberi életet felelősségteljesen élni csak az az ember képes, aki megismerte 
az áldozat értelmét! Menekülünk az áldozatoktól, közben ezeken alapszik a világ és az élet! 
 

Mennybemenetel a mai ünnep. Ez Jézus igazi üzenete: Jézus pontifex, hídverő, hidat épít az 
Ég és a Föld között, Isten és ember között! Ezért a pápa summus pontifex, a legfőbb hídverő. 
Ebben áll a pápaság, illetve a kereszténység lényege: Hidat építeni Isten és a világ között, 
Isten és az ember között! Erről majd szólók, mert a mai ünnep üzenetét itt lehet megtalálni. 
 

Pünkösd, jövő vasárnap ünnepeljük. Isten elküldi Lelkét, a Szentlelket, kapcsolatban lenni 
Istennel csak a Lélek erejében lehet! Ez az isteni segítség! Aki az isteni Lelket magában nem 
bontakoztatja ki – bocsánat, ilyen durván fogalmazok – annak állati lelke van. Az állat lelkét 
párának mondjuk, szegény pára. Emberrel kapcsolatosan azt mondjuk, kilehelte lelkét. Csak 
az isteni Lélek birtokában lehet helyesen értelmezni és értékelni a világot.  
 

Valamilyen felelősségtudat a világért isteni Lélek nélkül is kötelező, különben emberi arcunk 
is elvész. A Lélek kell ahhoz, hogy nekünk lelki kapcsolatunk legyen egymással. 
Totálkárosak vagyunk. A lelki kapcsolatok megszűntek. A legfontosabb emberi kapcsolatok 
nem működnek. Miért? Azért, mert lelketlenek ezek a kapcsolatok. Mindenkinek igényei 
vannak, vágyai vannak, de nem lelki vágyai, de lelkieket szeretnének. Fából vaskarika. 
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A mennybemenetel  üzenete 

Ma ez különös aktualitással bír. Ez az ünnep arról szól, hogy Jézus beteljesítette művét. Jézus 
azért lett Emberré, hogy értünk szenvedjen és megmutassa a szenvedés értelmét!  
 

Jézus azért lett értünk emberré, hogy 

bizalmi kapcsolatot építsen Isten és a világ között, 
bizalmi kapcsolatot építsen Isten és az ember között!  

Ez a megváltás! Ez az üzenet fele! 

 

Az üzenet másik fele: Krisztus műve értelmezi az ember hivatását, értelmezi az emberi élet 
értelmét annak érdekében, hogy az ember fölfogja, emberi életének célja és értelme 
valamiképpen égi, isteni! Isteniekre vágyakozunk, csak azt hisszük, hogy isteni erőfeszítések 
nélkül ez lehetséges. Itt van a tragédiánk! Van lelkünk, lelkünk megfogalmazza igényeinket. 
Ezek az igények hogyan teljesíthetők, hogyan teljesedhetnek be? Ehhez lelki energiákra van 
szükség! A Lélek elillant, nincs lelke Európának, ez azt jelenti, hogy istentelenné vált, 
embertelenné vált és szenvedünk tőle. 
 

Jézus rádöbbent bennünket arra, 
hogyan tudja az ember élete értelmének, élete céljának látni 

az Istennel való kapcsolatát, és a másik emberrel való kapcsolatát! 

Ez isteni program, az, amire annyira vágyakozunk! 

 

Hogy tudja megvalósítani az ember, akinek nincs Istene, aki nem tud az isteni segítségről, a 
Lélek világáról? Szilánkok, töredékek, amik megölik az életünket, elsősorban a lelkünket! 
 

Jézus hogyan vezet minket  
Először mindent elmond az Istenről! Aki akarja, meghallja! Nem lehet azzal előállni, hogy én 
erről nem is hallottam! Kifogás! Jézus azt mondja: Istené a világ! Tessék ezen gondolkodni! 
Isten az élet szerzője! Tessék ezen gondolkodni! Jézus mit mond el az Istenről? Isten a világ 
teremtője, Isten ajándéka a Föld, az életünk, kaptuk és az Isten szeretete hordoz bennünket! 
Ha komolyan gondoljuk ezt, akkor jobban vigyázunk a Földre és az emberi életre! Nincsenek, 
nem lehetnek kifogások! Mindenki tudja, a Földre és az emberi életre vigyázni kell. Csak ez 
isteni koordináta-rendszer híján légből kapott. 
 

A másik, amit Jézus elmondott nekünk: megértette az emberekkel a szenvedés értelmét! A 
szenvedésnek értelme van, mi meg mindenáron el akarjuk kerülni. Szenvedésmentesen 

akarunk élni! Nem megy, mert a hiba bennünk van. Egymásnak ácsoljuk a kereszteket! Ez 
legnagyobb teherként minket nyom! A szenvedésnek van értelme, ha elrontottuk, rossz a 
kapcsolatunk, nincs felelősségtudat a világért és egymásért!  
 

A világgal való viszonyunkat, az egymással való kapcsolatunkat 
az értékek határozzák meg és nem az érdekek! Ez a szenvedés értelme! 

 

Miért szenvedek? A világgal kapcsolatos ostoba dolgok miatt, felelőtlenségek miatt 
szenvedek. Ugyanúgy beletartozom a felelőtlenek körébe, ugyanúgy szemetelek, ugyanúgy 
gondatlanul bánok a javakkal és az egész teremtett világgal.  
 

Emberi kapcsolataink vagy értékek szerintiek,  
vagy nincs közünk egymáshoz! 
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Érdekekre nem lehet emberi kapcsolatokat építeni! Jézus megtanította nekünk a szenvedés 

értelmét: egymásért élünk! Ha az ember ezt kimondja: mi ez, mit akar, miről beszél? A 
lényegről! Ez a lényeg: értékek mentén tartozunk össze! Csak azzal tartozok össze, akit 
értékelek, mert méltó rá, nem különböző felszínes, semmis dolgokra hivatkozva.  
 

A harmadik, amire Jézus megtanított bennünket: beteljesedett az ő élete, mert Jézus útja az 

Atyától az Atyáig tart! Istentől jöttem és az Istenhez megyek! A mi életünk értelme Isten 
nélkül nem érthető! Ez a nagy „forradalom” az emberiség történetében, amit mi megváltásnak 
mondunk! E nélkül elveszünk!  
 

A mai ünnepen azt kell magunkban tudatosítani, 
hogy hidat kell építeni Isten és a Föld között,  

Isten és az ember között! Ilyen egyszerű! 

Jézus azt mondja: menjetek és ezt minden embernek mondjátok el! 

 

Valami baj van a missziónkkal is, a küldetésünkkel is, mert nem tudjuk elmondani. A baj ott 
van, hogy nem léteznek azok a hidak, amelyek az értékekre hivatkoznak, ezért van Istenünk, 
ezért embertestvérem a másik ember. A misszió az, hogy ezt a felelősséget megjelenítem! Ez 
az Egyház küldetése! Az Egyház nem teljesítette a küldetését! Néhány évszázadon át itt 
Európában elfogyott az Egyház. Az Egyház Ön, Ön, Ön, én, mi vagyunk az Egyház! Ha 
kritizáljuk, akkor önmagunkat kritizáljuk, de még erre sem vagyunk képesek. Ha kritizálnánk, 
akkor megdöbbennénk, hogy ide jutottunk.  
 

Jajongunk a világ pusztulása miatt, az emberi kapcsolatok összetöredezése miatt. És? Ez 
külön-külön mindegyikünk hivatása! És? Itt jön az Egyház küldetése, ezt csak közösségben 
lehet megvalósítani! Magánzó keresztények nincsenek. Hány emberrel találkozom: én hiszek 
Istenben. Mit tesz ezért a hitért? Ezért valamit tenni is kell? Különben ez a hit azt jelenti, hogy 
abban hiszek, amiben akarok. Isten nem fog megbüntetni, Isten jó, Isten szeret, nagylelkű! 
 

Jézus azért alakítja meg az Egyházat, 
mert az egyes hívő, aki eljutott oda, hogy az élete értelme miben áll, 

az csatlakozik, az közösséget hoz létre és ez az Egyház! 

 

Nincs Egyház, vannak még püspökök, Magyarországon vannak papok is, nem sokáig. Nincs 

Egyház, a világ azt csinál belőlünk, amit akar, mert beleálltunk a világba úgy, hogy nem a 
keresztény értékeket képviseljük, hanem a világ eszközeivel élünk a világban és ezek szerint 
éljük az emberi kapcsolatainkat. Ez egy permanens – tartós, állandó, folytonos – háború, 
pedig békére vágyakozunk, de annak ára van! 
 

Nagyon fontosak ezek a főünnepek, ezekben van megfogalmazva emberi életünk értelme és 
célja! Fogadják el ezt az üzenetet, gondolkodjanak rajta! Örüljünk addig, amíg még van pap, 
aki esetleg erről beszél. Önöket hol tanítják a keresztény igazságokra ezen a helyen kívül? Ma 
ünnep van, Urunk mennybemenetelének ünnepe. A mi életünk mennybe mehet! 
 

Ha mindazt, amit mondtam, komolyan gondoljuk, 

akkor az ember a mennybe megy, 

vagyis értelmes életet él és boldog! 
 

+  A M E N  + 


